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Inleiding

Het is in een fel geseculariseerde omgeving zoals we deze 
vandaag kennen, niet eenvoudig noch evident om als 
christen het geloof positief te beleven, meer zelfs, om als 
christen staande te blijven. De boodschap die we van de 
Heer Jezus hebben ontvangen en waartoe we worden op-
geroepen deze te beleven, staat op diverse punten in schril 
contrast met hetgeen in de huidige samenleving wordt ge-
promoot. Denken we maar aan maatschappelijke trends en 
visies op de mens die heel moeilijk te rijmen zijn met onze 
christelijke visie op mens en maatschappij. Soms is het ge-
makkelijker om hierbij het hoofd in het zand te steken en 
is de verleiding groot om ons eerder aan de rand van deze 
samenleving op te stellen. Dikwijls worden we als gelovi-
gen ook actief naar deze rand geduwd en moeten we horen 
dat het geloof voor vandaag helemaal niet meer relevant is, 
geen sociale boodschap meer inhoudt en dat het iets is dat 
alleen nog binnenskamers kan worden beleefd.

We hoeven het daar natuurlijk niet mee eens te zijn, en 
gelukkig hebben recentelijk enkele prominente christenen 
daartegen duidelijk en zeer gefundeerd weerwerk gegeven. 
Nee, de christelijke boodschap is niet iets om in de sacris-
tie op te sluiten, zoals paus Franciscus weleens zegt, maar 
iets om in het volle leven te belijden, beleven en uit te dra-
gen. Maar natuurlijk moeten we daarvoor de nodige ruimte 
ontvangen en tegelijk deze nodige ruimte blijven opeisen. 
Want in een pluralistische maatschappij zou juist deze vrije 
ruimte aanwezig moeten zijn en blijven om vanuit ver-
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schillende visies en religies tot een open dialoog te komen 
rond maatschappelijke thema’s die ons allen aangaan. Het 
gaat hier niet om een teruggaan naar de tijd dat de Kerk 
een eerder dominerende maatschappelijke rol vervulde en 
waarvoor ze nu wel afgerekend lijkt te worden door ze al 
a priori monddood te maken in bepaalde maatschappelijke 
debatten. Maar vanuit de overtuiging dat we ook vanuit 
een gelovig standpunt iets aan te bieden hebben aan de 
maatschappij en zelfs een bijdrage kunnen leveren om deze 
meer humaan te maken. En daarmee blijven we gewoon het 
voetspoor van vele van onze voorgangers volgen. Laat de 
geschiedenis daarover ook maar eens positief spreken.

Maar ruimer dan het deelnemen aan maatschappelijke de-
batten willen we het hier vooral hebben over hoe we ons 
geloof op een positieve wijze kunnen beleven. Wat we 
vandaag als christenen daarvoor echt nodig hebben is die 
innerlijke draagkracht om op een blije maar consequente 
manier gelovig in het volle leven te staan. Dit blijft onze eer-
ste bron van waaruit we ons zonder vrees op weg kunnen 
begeven. Jawel, zonder vrees, zoals het zo dikwijls klonk 
uit de mond van Jezus zelf. Wees niet bezorgd werd dan ook 
de titel van het eerste deeltje van onze bezinning, waarbij 
we op zoek gaan naar de zuurstof om als christen in de hui-
dige maatschappij vrij te kunnen ademen. Natuurlijk staan 
we er niet alleen voor, en kunnen we gelukkig ook terug-
vallen op medegelovigen die met ons dezelfde weg willen 
gaan. Hoe belangrijk is het dat we elkaar daarin wederzijds 
kunnen ondersteunen en vooral samen op zoek gaan naar 
de kern van de evangelische boodschap. En deze kern zal 
steeds met de liefde te maken hebben: liefde van en tot 
God, liefde voor de medemens en liefde voor onszelf. Het 
is de unieke weg van de liefde die we samen mogen gaan 
en waarvoor we samen steeds opnieuw kunnen putten aan 
die bron die nooit opdroogt en die we de liefde van God 
noemen. Wanneer we ons eenmaal laten grijpen door Gods 
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liefde, worden we als het ware gestuwd om heel liefdevol 
in de wereld te staan en ontvangen we de kracht om weer-
standen, zowel in ons als om ons heen, te overwinnen. Hier 
horen we Paulus uitroepen dat hij alles vermag in Hem die 
hem daartoe de kracht geeft. En zo wordt de weg naar de 
medemens gebaand: de medemens met wie we het geloof 
mogen delen, de medemens die we liefdevol nabij mogen 
zijn, de medemens bij wie we zelf inspiratie mogen vinden. 

Mogen de korte bezinningen, die hier worden aangeboden 
en die we groepeerden onder de titel Geen eenzame weg, in-
derdaad goede tochtgenoten worden en ons inspiratie ge-
ven om het vuur van de Geest in ons te laten oplaaien.

Br. René Stockman
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